
  
“Volkstuinvereniging “Zuigerplas” 
Secretariaat: 

A. Speksnijder 

Karveel 06-11 

8231 AG Lelystad 

Tel. 0320-240305 

ING reknr. NL50 INGB 0004 7600 74 

Website:  www.volkstuinverenigingzuigerplas 

 Mailadres:  info@volkstuinverenigingzuigerplas.nl 

 

1 

 

                             

Aan: College van B&W en leden van de raad van de gemeente Lelystad       Lelystad, 2 mei 2017 

  

Van: Volkstuinvereniging “Zuigerplas” 

 

Betreft: Schade door schaduw van hoge bomen langs het volkstuincomplex 

 

 

Geachte Bestuurders, 

 

Rondom het volkstuincomplex “ Zuigerplas” staan  een aantal hoge bomen. Ze zijn gepoot in de jaren zeventig van de 

vorige eeuw en zijn sedertdien aanzienlijk gegroeid; sommige tot een hoogte van meer dan 30 meter. Dat betekent dat 

een groot aantal tuinen aan de zuidzijde van ons complex gedurende lange tijd in de schaduw ligt. Zelfs als de zon op 

z’n hoogst staat (21 juni) krijgen verscheidene tuinen nog weinig zon. Naarmate de dag verder verwijderd is van die 

langste dag en de zon dus lager staat, is er meer én langer schaduw aanwezig.  Ook bij sneeuwval en vorst  duurt het 

een minimaal week langer voordat de sneeuw gesmolten of de vorst uit de grond is in deze schaduwstrook.  

 

Het gevolg van deze situatie is dat de betrokken tuinders ernstig benadeeld worden, door een lagere opbrengst en meer 

problemen met ziekten (o.a. de aardappelziekte, botrytis, meeldauw). Vooral in het voorjaar blijft de grond langer 

vochtig en koud en in de nazomer/herfst drogen de planten niet meer op. Het plezier in deze agrarische hobby neemt 

daardoor sterk af en er zijn tuinders die dreigen af te haken. U moet weten dat voor veel tuinders hun volkstuin heel 

belangrijk is. Niet alleen voor een financieel aantrekkelijke én uitermate gezonde voedselvoorziening, maar ook voor 

de uitgebreide sociale contacten en de vreugde van het buiten-recreëren tezamen met actieve en positief ingestelde 

collega-tuinders. 

Al vele jaren heeft onze volkstuinvereniging en het laatste jaar ook de VOL (Volkstuinen Overleg Lelystad) er bij de 

gemeente op aangedrongen om de hoge bomen, die veel  schaduw geven op volkstuinen, weg te halen. De reactie van  

de  kant van de gemeente is tot nu toe dat onze urgentie niet wordt overgenomen. Er wordt niet eerder dan over enkele 

jaren met maatregelen  gestart.  Deze opstelling van de gemeente leidt tot grote ergernis bij de betrokken tuinders. Die 

wordt nog versterkt als blijkt dat elders in de gemeente op grote schaal bomen gekapt worden. 

 

De beplanting aan de zuidzijde bestaat uit bomen en heesters. Op de eerste rij direct naast de parkeerberm staan 

bomen van 12 tot 20 meter hoog en daarachter enkele rijen bomen van wel geschat 25 en meer meter. Het zijn 

voornamelijk essen. De grootste boosdoeners zijn een 10-tal populieren die de 30 meter overschrijden. Al deze bomen 

geven  schaduwproblemen op de tuinen aan de zuidzijde van ons complex.  

 

Voorgestelde oplossing: 

Kap in de strook alle bomen van de 1e en 2e grootte maar laat er over de totale lengte 4 – 5 stuks staan, op 2/3 van de 

strook, gerekend vanaf het complex Zuigerplas. Kap de populieren en zet er desnoods jonge bomen voor in de plaats. 

 

Een regelmatig gehoord argument om niet te kappen of te snoeien is dat er ecologische waarden aan de bomen 

verbonden zijn. Het betreft evenwel slechts een beperkt aantal bomen dat  ten opzichte van het omringende perceel  
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verwaarloosbaar is. Merkwaardig is ook dat de ecologische waarde van de gewassen in het beschaduwde deel van ons 

complex hierbij niet herkend wordt.  

De laatste jaren komen steeds weer de tuinders op de Algemene ledenvergadering met hun klachten over de schaduw 

op hun tuinen en vragen waarom de gemeente zo weinig doet. 

Zij vinden het onterecht dat zij nog de volledige pacht moeten betalen voor een tuin die schade ondervindt van de 

gemeentelijke bomen. Het gaat hierbij om ca. 25 tuinen die schade hebben van de hoge bomen. 

Afgelopen winter zijn bij Volkstuinvereniging ’t Karveel (ligt naast ons complex), nog wel heel wat bomen 

omgezaagd. Velen hoopten toen dat gelijktijdig ook de hoge, veel schaduw gevende bomen bij ons complex zouden 

worden gerooid. Tot onze verbazing gebeurde dit niet. Binnen 1 dag had het probleem kunnen worden opgelost. Ons 

Bestuur overweegt nu sterk om de pacht van de betrokken tuinders te verlagen en daarmee het bedrag aan erfpacht aan 

de gemeente Lelystad te verminderen. 

 

Wij willen met deze brief het probleem van schaduw door hoge bomen voor ons complex onder uw aandacht brengen, 

want de ergernis onder de betrokken tuinders neemt toe. Wij hopen dat de Gemeente tijdig plannen maakt om het 

probleem de komende herfst/winter op te lossen. Daarmee kunt u voorkomen dat het plezier van een aantal tuinders 

nog verder afneemt, tuinders afhaken of tuinen niet meer verhuurbaar zijn. Wij hopen dat u beseft dat een volkstuin 

voor velen een zeer nuttige functie kan vervullen. 

  

Wij hopen op een positieve reactie uwerzijds en willen graag met u hierover overleggen.  

 

Namens het bestuur en de leden van de VTV Zuigerplas, 

 

P. Kuiper, voorzitter   

 

P.S. Graag ontvangen we een bevestiging van de ontvangst van deze brief met een indicatie wanneer we uw reactie 

kunnen verwachten. 
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